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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani

Balog Zoltán emberi erőforrás miniszternek

„Mit tesz a kormány a bölcsődei várólisták megszüntetése érdekében?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A kormány három évvel ezelőtt vezette be a GYED Extrát . 2014-ben 47 ezren, 2015-ben 5 9
ezren, tavaly pedig 70 ezren igényelték a támogatást .

Mindeközben a KSH adatai szerint a bölcs ődei férőhelyek száma 2015-ben 39 500 volt, aza z
a GYED Extrát igénybe vevő 59 ezer család gyermekei kétharmadának elegendő férőhely volt
csak az országban .

A GYED Extra 2014-es bevezetése után 3 évvel vette kezdetét a kormány bölcs ődei reformja ,
de az önkormányzati kötelezettségek teljesítésére 2018-ig van lehet őség. Azaz a GYED Extra
bevezetését jelentős késéssel követi csak a bölcsődei férőhelybővítés .

További problémát jelent, hogy a férőhelyszükséglet nagyon egyenetlenül jelenik meg a z
ország egyes részein . Több jelzést is kaptunk a magasabb foglalkoztatási mutatókkal
rendelkező településekrő l, hogy egyre hosszabb várólisták alakulnak ki .

országgyűlési képviselő



Kérdéseim :

1. A minisztérium adatai szerint jelenleg hány 3 év alatti gyermek vár bölcs ődei
felvételre?

2. Az új bölcsődetípusok közül eddig hány minibölcs őde, családi bölcsőde, illetve
munkaheyli bölcsőde jött létre?

3. Január 1-jével hány, korábban családi napköziként m űködő gyermekellátási hely szűnt
meg, és ezek közül hány látott el kizárólag 3 éven aluliakat, illetve vegyes korosztályt ?

4. Milyen támogatási programok vannak jelenleg folyamatban, a beígért 100 milliárdo s
uniós pályázat kiírása, illetve megvalósítása milyen stádiumban van ?

5. Hogyan tervezi kielégíteni a kormány a megnövekedett fér őhelyszükségletet annak
érdekében, hogy minél több szülő tudjon élni a GYED Extra lehetőségével, és
egyetlen esetben se legyen akadály a gyermekelhelyezési lehet őség hiánya?

Várom válaszát !

Budapest, 2017 . január 24

Szél Bernadett
országgyű lési képviselő (LMP)

Tisztelettel,
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